
3255 11/4 75: Fremsættelse af lovforslag. 3256 

[Handelsministeren.] 
indfriede garantier og kautioner med i alt 
33,7 mill. kr. I hvilket omfang dette beløb 
må afskrives som tab, kan ikke på forhånd 
siges. I finansåret 1973-74 er afskrevet tab på 
ca. 11,3 mill. kr. For finansåret 1974-75 vil 
der blive tale om en fordobling af dette 
beløb. De øgede tab afspejler de dårligere 
konjunkturer såvel her i landet som i ud- 
landet. 

Som tidligere nævnt er rådets forpligtelser 
i de seneste måneder steget væsentligt, og 
der forventes ansøgninger om rådets med- 
virken ved gennemførelsen af nye store 
eksportforretninger. Som følge heraf er der 
opstået et pludseligt behov for en forhøjelse 
af lovens beløbsramme. For at der ikke skal 
opstå hindringer for rådets løbende virk- 
somhed, anmoder jeg derfor om, at lovfor- 
slaget gennemføres i folketingsåret 1974-75. 

Med disse bemærkninger tillader jeg mig 
at anbefale lovforslaget til det høje tings 
hurtige og velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om universiteternes udbygning. 

(Lovforslag nr. 86. Fremsat 27/2 75. Før- 
ste behandling 4/4 75. Anden behandling 9/4 
75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer; 7 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om udbygning af Odense universi- 
tetscenter. 

(Lovforslag nr. 87. Fremsat 27/2 75. Før- 
ste behandling 4/4 75. Anden behandling 9/4 
75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer; 7 
medlemmer stemte hverken for eller imod. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om ud- 
bygning af baneanlæggene for den storkøben- 
havnske nærtrafik. 

(Lovforslag nr. 45. Fremsat 28/1 75. Før- 
ste behandling 28/2 75. Betænkning 18/3 75. 
Anden behandling 8/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 144 stemmer. 

Første næstformand (Grete Hækkerup): 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmi- 

nisteren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om kvalitetskontrol med fisk og 
fiskevarer. 

(Lovforslag nr. 85. Fremsat 27/2 75. Før- 
ste behandling 10/3 75. Betænkning 3/4 75. 
Anden behandling 8/4 75). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 


